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Volby v Břeclavi vyhrálo ANO.
Břeclav povede dvojkoalice
Komunální volby v Břeclavi vy-
hrálo ANO s 27,22 % a 9 zastu-
piteli. Druzí skončili Mladí a Ne-
klidní (15,73 %) s 5 zastupiteli.
Právě tyto dvě strany se do-
hodly na koaliční spolupráci
a Břeclav tak povede dvojkoa-
lice. Břeclavské zastupitelstvo
má 27 členů.  

V čele města tak nadále bude
starosta Svatopluk Pěček,
1.místostarostou bude opět Ja-
kub Matuška. „Budeme pokra-
čovat v započaté práci pro Břec-
lav a její obyvatele. Další detaily

upřesníme během týdne a v pro-
gramovém prohlášení, které
představíme do poloviny října.
Vážíme si důvěry občanů a dě-
kujeme vám za podporu,“ sho-
duje se starosta s místostaros-
tou. 

Do zastupitelstva města Břeclavi
se dále dostali: Pro Region
(14,62 %, 5 zastupitelů), Naše
Břeclav (9,37 %, 3 zastupitelé),
SPD a nezávislí pro Břeclav
(6,58 %, 2 zastupitelé), ODS
(5,50 %, 2 zastupitelé), KDU-ČSL
(5,38 %, 1 zastupitel). 

Do zastupitelstva města Břec-
lavi se nedostali: KSČM a nezá-
vislí (4,94 %), Změna pro Břeclav
(4,70 %), Moravané pro region
(2,28 %), Aktivně pro Břeclav
(1,98%) a Přísaha (1,64 %).

Nově zvolení zastupitelé města
Břeclavi: Bc. Svatopluk Pěček,
Ing. Petr Dlouhý, Milan Vojta,
MBA, M.A., Ing. Martin Marták,
Mgr. Milan Klim, Lukáš Makovec,
Mgr. Lucie Tesaříková, Bc. Pavel
Bertók, Mgr. Dana Botková
(všichni ANO), Mgr. Petr Vlasák,
Bc. Jakub Matuška, Mgr. Ondřej

Ďuriš, Mgr. Karolína Vaňková
Laubová, Bc. Petr Holobrádek
(všichni Mladí a Neklidní), Olga
Kelemenová, Ing. Pavel Dominik,
Mgr. Zbyněk Chlumecký, Ing. Ja-
roslav Votava, Milan Pospíšil
(všichni Pro Region), Ing. et Ing.
Filip Šálek, Ing. Luboš Krátký,
PhDr. Alena Káňová (všichni
Naše Břeclav), Martin Kršňák,
Mgr. Ivan Čech (oba SPD a ne-
závislí), Vít Jonáš, Šimon Mišu-
rec (oba ODS), Richard Zemánek
(KDU-ČSL). 

(dav)
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Propojky hotovy
Důležité propojovací uličky v dalších částech města jsou hotovy. Po
kompletní renovaci propojky u Moraviapressu byla dokončena také
spojovací ulička pro pěší mezi ulicemi Kupkova a Veslařská a pro-
pojka v Charvátské Nové Vsi mezi ulicemi Lednická a A. Kuběny.

(dav)

Obnova veřejného osvětlení za
úspornější postupuje v  Břeclavi
do další fáze. Nově instalované
lampy vykazují úspory zhruba
70 % a dosud se městu podařilo
vyměnit více než 300 svítidel, do
konce roku to bude dalších více
než 650 světel, takže letos Břec-
lav zmodernizuje téměř třetinu
světelných bodů.

Už od roku 2019 jsou v Břeclavi
instalována šetřící LED svítidla.
V roce 2021 ušetřily nové lampy
veřejného osvětlení zhruba
750 000 korun. Letos se poda-
řilo získat dotaci z Ministerstva
průmyslu a obchodu z programu
EFEKT a úspory budou ještě vý-
raznější.

„Naším cílem je osvítit do konce
roku celý hlavní tah ze Staré
Břeclavi až do Charvátské Nové
Vsi. Novými lampami je už osa-
zeno celé  sídliště Na Valtické
a světla vyměníme letos ještě na
dalších skoro 60 ulicích. Ve
městě máme na stožárech přes

tři tisíce světelných bodů, takže
po dokončení dojde k úsporám
v řádech milionů,“ říká místosta-
rosta Jakub Matuška.

V současné době jsou po rekon-
strukci světla v  Poštorné
i v Charvátské Nové Vsi, mění se
na dalších ulicích ve všech
městských částech i na sídliš-
tích Jana Palacha, Slovácká,
U Splavu nebo U Jánského
dvora. Právě U Jánského dvora
je nainstalována také solární
lampa, která nevyžaduje připo-
jení na žádné kabely, a tuto se-
zónu se její provoz testuje.

Úspory zapadají do celkové kon-
cepce snižování energetických
nákladů města, kdy se v  rámci
programu EPC* snižují nároky
na energie v  budovách škol,
energeticky náročných provo-
zech městských budov nebo na-
příklad zimního stadionu. (jp)

*Projekty EPC = Energy Perfor-
mance Contracting

Téměř tisícovka úsporných
lamp ušetří peníze

O možnostech regenerace
brownfieldů byla návštěva ná-
městka hejtmana Jihomorav-
ského kraje Jana Zámečníka.
Město Břeclav vlastní dva takové
areály a financování jejich revita-
lizace bylo hlavním motivem se-
tkání.

„Jihomoravský kraj připravuje
seznam projektů, které by měly
být financovány z Národního
plánu obnovy. Břeclavské pro-
jekty mi do toho zapadají, s rad-
nicí jsme se dohodli na priori-
tách,“ řekl po setkání Jan
Zámečník. 

„Zámek i cukrovar nejsme
schopni revitalizovat jen z vlast-
ních peněz, dotace by nám velmi
pomohla. Jsme rádi, že se kraj
o naše projekty zajímá a podpo-
ruje je. A to i u jiných akcí, napří-
klad u výstavby bytů pro se-
niory, na kterou nám poskytl
dotaci,“ doplnil místostarosta
Jakub Matuška. „Je důležité, že
Jihomoravský kraj a město
Břeclav spolupracují. Chápeme
samozřejmě, že kraj má mnoho
priorit, ale zájem o Břeclav nás
těší.“ 

(jp)

Regenerace 
brownfieldů v Břeclavi

Provozní doba 
od 1. 4. 2022 do 31. 10. 2022:

Sběrný dvůr na ul. Sovadinova
PO–SO 8:00–17:00 hod.

Sběrné místo na ul. Hájová
ST, PÁ 8:00–17:00 hod., SO 8:00–12:00 hod.
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Děkujeme Břeclavanům za podporu

Vážení obyvatelé Břeclavi, 

především bychom Vám rádi po-
děkovali za Vaši podporu a dů-
věru, kterou jste nám v  komu-
nálních volbách dali. Dostali
jsme tak díky Vám možnost spo-
lečně pokračovat v  rozdělané
práci pro Břeclav a a Břeclavany.

Je toho před námi ještě dost,
ale jsme přesvědčeni, že se nám

během volebního období v  le-
tech 2002-2026 podaří dotáh-
nout spoustu dalších věcí.
V říjnu Vám představíme progra-
mové prohlášení naší koalice. 

Už teď ale můžeme říci, že se
opět zaměříme na podstatné
a důležité opravy a investice ve
městě. Čekají nás velké výzvy.
Nadále budeme řešit zlepšení
dopravy ve městě včetně budo-
vání dalších cyklostezek. Pomoci
může zkapacitnění kruhového
objezdu u Tesca, ale také úprava
křižovatky u poštorenského
kostela. Hlavně se ale v oblasti
dopravy budeme snažit o to, aby
investor opravdu započal se
stavbou obchvatu Břeclavi. 

Dále je potřeba zahájit např.
kompletní opravu sportovišť ve

Staré Břeclavi na Pastvisku,
u sídliště Na Valtické nebo po-
kročit v možnostech kompletní
revitalizace areálu břeclavského
koupaliště. Budeme se také sna-
žit najít investora, který by po-
mohl oživit areál bývalého cu-
krovaru, za pomoci dotací nás
čekají další opravy břeclavského
zámku. A je potřeba dotáhnout
rekonstrukci přednádraží, která
se posunula kvůli přebujelé by-
rokracii.

V  popředí našeho zájmu jsou
i sídliště. V uplynulém volebním
období jsme některá revitalizo-
vali a budeme v tom pokračovat.
Vnímáme potřebu oprav chod-
níků a dětských hřišť, ale i nut-
nost řešit parkování např. na síd-
lišti Dukelských hrdinů, stejně
jako další potřeby oprav Na Val-

tické a dalších břeclavských síd-
lištích. 

Budeme pokračovat v postup-
ných Domova seniorů i penzionu
pro seniory. Další obnovu dět-
ských hřišť při mateřinkách
a bytových domech jsou samoz-
řejmostí. Rovněž se zaměříme
na zvýšení bezpečnosti někte-
rých lokalit, např. u parku. 

Zkrátka budeme pro Vás, Břec-
lavany, dál pracovat naplno
a snažit se, aby se nám všem
v Břeclavi žilo zase o něco lépe. 

Bc. Svatopluk Pěček 
starosta Břeclavi 

a Bc. Jakub Matuška, 
1. místostarosta Břeclavi 

K aktuální situaci v souvislosti
s ukončením dodávek plynu
společnosti TEPLO Břeclav
Vážení obyvatelé Břeclavi, 

celoevropská energetická krize
postupně doléhá na stále větší
množství lidí vč. obyvatel ČR.
Přesto, že břeclavské TEPLO
s  předstihem nakoupilo pro
své odběratele levný plyn i na
rok 2023, byly mu dodavatel-
skou společností NWT jedno-
stranně ukončeny dodávky
této komodity. Zástupci spo-
lečnosti TEPLO Břeclav tak
museli ve velmi krátké době
domluvit náhradního dodava-
tele plynu, aby předešli situaci,
kdy by byly odběratelům do-
dávky plynu zcela přerušeny.

Osobně kvituji fakt, že jedna-
telé břeclavského TEPLA dali
na důrazné doporučení práv-
ního zástupce a informaci
směrem k veřejnosti postoupili
až v době, kdy měli jistotu, že
dodávky plynu budou pokračo-
vat pod novým dodavatelem
a rovněž věděli, za jakých pod-
mínek, čímž předešli ještě

mnohem silnější reakci občanů,
než jaká nyní nastala. Podle
mých informací dostali po-
tvrzení od nového dodavatele
o posledním zářijovém víkendu,
načež ihned začali připravovat
nové předpisy záloh, koncipo-
vat konkrétní informace smě-
rem k odběratelům apod.

V  současnosti břeclavské
TEPLO již podniká právní kroky
k tomu, aby zmírnilo následky
škod, které jednáním společ-
nosti NWT vzniknou společ-
nosti TEPLO Břeclav a jejím
odběratelům.

Společnost TEPLO Břeclav avi-
zovala, že v důsledku ukončení
dodávek plynu společností
NWT a odběrem od nového
dodavatele je nucena svým od-
běratelům navýšit zálohy na
plyn, což se týká zejména síd-
liště Na Valtické, Budovatelská,
ul. Sladová, ul. Fintajslova a ně-
kterých dalších jednotlivých
objektů. 

Navýšení záloh se naopak ne-
týká odběratelů v  lokalitách
centra města – ul. Dukelských
hrdinů, ul. Slovácká, ul. J. Pala-
cha a lokality U Splavu. 

Za město Břeclav v současné
chvíli mohu říci, že děláme vše
pro to, abychom alespoň čás-
tečně zmírnili dopady souvise-
jící s energetickou krizí, a jed-
náme o tom, jakými
konkrétními kroky může město
pomoci.

Zvýšené náklady na vytápění
domácností způsobí, že řada
obyvatel získá nárok na pří-
spěvek na bydlení. Bližší infor-
mace vám poskytnou pracov-
nice Úřadu práce Břeclav
(nám. T. G. Masaryka 3), který
ten příspěvek vyplácí, po-
třebné informace získáte také
na informační lince tel.
č. 730 543 887 (po-pá 8-13h),
kde Vám poradí pracovnice
Odboru sociálních věcí Měst-
ského úřadu Břeclav.

O příspěvek na bydlení lze požá-
dat i online na stránkách Minis-
terstva práce a sociálních věcí na
odkaze https://www.mpsv.cz/-
/prispevek-na-bydleni

Vyšší částky za zálohy se li-
dem od začátku roku 2023
sníží z  důvodu zastropování
cen nařízením vlády, které by
se mělo promítnout právě
i v městských teplárnách.   

Více dalších informací o stá-
vající situaci naleznete na
str. 4.  

Jakmile budeme mít další in-
formace o možnostech pomoci
spoluobčanům, 

budeme Vás bezodkladně in-
formovat. 

Za město Břeclav
Bc. Svatopluk Pěček, 

starosta
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TEPLO muselo zajistit náhradního
dodavatele. Zálohy na energie se zvýší
Společnost TEPLO Břeclav na-
koupila plyn pro břeclavské do-
mácnosti na roky 2022 a 2023
od společnosti NWT a.s. na zá-
kladě výběrového řízení v roce
2020, tedy s  dostatečným
předstihem v  době, kdy ceny
této komodity byly na velmi
nízké úrovni. Nyní však došlo ze
strany NWT a.s. k  jednostran-
nému ukončení dodávek plynu,
které společnost zdůvodnila
údajnou nemožností plnění
kvůli rostoucím cenám komo-
dity na trhu. 

Jednatelé břeclavské společ-
nosti TEPLO považují toto jed-
nání za protiprávní a společ-
nost bude způsobené škody
vymáhat všemi dostupnými
prostředky. TEPLO Břeclav tak
kvůli vzniklé situaci bylo nu-
ceno během velmi krátké doby
zajistit pro Břeclavany náhradní
dodávky plynu. S tím je ale spo-
jeno výrazné zvýšení záloh za
energie. I to se však bude sna-
žit břeclavské TEPLO řešit. Ak-
tuální situaci nám přiblížili jed-
natelé břeclavského TEPLA
Martin Marták a Pavel Domi-
nik.

Jak došlo k  jednostrannému
ukončení smlouvy? 
Městská společnost TEPLO
Břeclav uzavřela již v roce 2020
smlouvu o dodávkách plynu se
společností NWT a.s. pro roky
2022 a 2023. Zcela běžné je
přitom zasmluvnění dodáva-
ného množství plynu dodava-
telem. 

Již na konci roku 2021 se však
na nás obrátila NWT s žádostí
o navýšení ceny z důvodu pod-
statné změny okolností (rapidní
nárůst ceny plynu). Po dlou-
hých jednáních nakonec
TEPLO Břeclav přistoupilo na
navýšení jednotkové ceny
o 30 %, přičemž se NWT zavá-
zala, že jakékoliv další riziko
podstatné změny okolností jde
k tíži NWT a i v takové situaci
bude nadále plnit své závazky. 

Nyní ale NWT zcela náhle a jed-
nostranně ukončila dodávky
plynu a my jsme se tak ocitli
v situaci, která nás nutí odebí-
rat zemní plyn za aktuální ceny,
což znamená navýšení ceny
tepla z původních 628 Kč/GJ
na 3030 Kč/GJ, tedy zhruba na
pětinásobek původních záloh.

Jsme přesvědčeni, že za sou-
časnou situaci je plně odpo-
vědná společnost NWT a její
nezodpovědná a nepoctivá ob-
chodní politika. Je patrné, že
v roce 2020 a 2021 společnosti
NWT spekulovala na pokles
ceny plynu a nezasmluvnila si
předpokládanou dodávku
plynu pro TEPLO Břeclav na
další období. 

Co bude dál? 
Zvýšení záloh na plyn se týká
asi 3 tisíc břeclavských domác-
ností. Škodu pro břeclavské
TEPLO a jeho odběratele jsme
předběžně vyčíslili na cca 100
milionů korun. Jakmile bude
známa přesná výše škody, kte-
rou společnost NWT svým ko-
náním dle našeho názoru způ-
sobila, budeme ji všemi
dostupnými prostředky vymá-
hat. Zároveň počítáme s tím, že
do ceny tepla našich odběra-
telů promítneme následně i vy-
moženou náhradu škody. V této
věci nás již zastupuje advokátní
kancelář, se kterou všechny
kroky konzultujeme. 

Náhlým ukončením dodávek
plynu od společnosti NWT

vznikla složitá situace, kdy jsme
museli ve velmi krátké době za-
jistit nového dodavatele. To se
nám podařilo.

V minulých dnech navíc Vláda
České republiky avizovala za-
stropování cen energií a věříme,
že se toto zastropování pozi-
tivně promítne i na zálohách za
plyn pro odběratele břeclav-
ského TEPLA. Ihned, jakmile
budou podmínky známy
a schváleny, upravíme cenu
tepla a tím i výši měsíčních zá-
loh. Možnosti případné pomoci
Břeclavanům v  souvislosti se
zvýšením záloh za energie nyní
probíráme i s břeclavskou rad-
nicí.  

Nastalá situace nebyla způso-
bena společností TEPLO Břec-
lav. Přesto se za vzniklou si-
tuaci s nárůstem cen za
tepelnou energii velmi omlou-
váme a budeme dělat vše
proto, abychom škody způso-
bené společností NWT zmírnili
a následně promítli do ceny
tepla našich odběratelů.  

(tz)

Břeclav zmapovala hřbitovy
Elektronickou aplikaci, kde na-
jdete kompletní seznam hrobů
na všech hřbitovech na území
Břeclavi, vypracoval Městský
úřad Břeclav. Připravil tak pro
občany možnost zobrazit si
elektronicky mapky městských
hřbitovů, nalézt konkrétní hrob,
zjistit obsazenost hrobového
místa, nebo najít místo odpo-
činku konkrétního zemřelého.

Konkrétní údaje o hřbitovech
v jednotlivých městských čás-
tech najdete v mapovém portálu
města Břeclavi mapy.breclav.eu,
kde jsou hřbitovy rozděleny do
samostatných aplikací. Po klik-
nutí na hřbitov v Břeclavi, Char-
vátské Nové Vsi, Poštorné nebo
ve Staré Břeclavi se vám objeví
mapka konkrétního hřbitova, kde
můžete vyhledávat podle čísel

hrobů nebo podle jmen pohřbe-
ných konkrétní hrobová místa:

Hřbitov v Břeclavi - Hřbitov
Charvátská N. V. - Hřbitov v Po-
štorné - Hřbitov ve Staré Břec-
lavi

„Aplikace pro správu hřbitovů
usnadní práci správcům hřbi-
tova, ale pomůže v orientaci i po-
zůstalým. Zadáním jména zem-
řelého do aplikace naleznete
umístění hrobu přímo v mapě.
Dalším přínosem je, že nyní
elektronicky evidujeme také
čestné hroby, což povede k no-
vým možnostem adopce míst
posledního odpočinku význam-
ných břeclavských osobností,“
přibližuje cíl vedení města místo-
starosta Jakub Matuška.

S pomocí aplikace očekává ve-
dení města rozšíření nabídky tzv.
adopce hrobů břeclavských
osobností. Jedná se o možnost,
že si mohou spolky nebo fyzické
osoby vzít na starost péči o hrob
konkrétní osobnosti, která byla
historicky významnou postavou
města, a dlouhodobě o toto
místo pečovat. V současné době
jsou již „adoptovány“ hroby Fran-
tiška Ladislava Fintajsla na hřbi-
tově Břeclav-město, který je ve
výpůjčce Gymnázia a Jazykové
školy Břeclav nebo hrob Fran-
tiška Kňourka, o který se starají
členové Občanského sdružení
Junák z Břeclavi.

V aplikacích je možné vyhledat
pouze ty pohřbené, které ná-
jemce hrobového místa zveřej-
ňuje na náhrobku. Kontakt na

správu hrobů najdete přímo
v aplikacích a připomínky a ná-
měty posílejte prosím rovnou au-
torce aplikací paní Jitce Coufa-
lové: jitka.coufalova@breclav.eu

Děkujeme všem za případné při-
pomínky, či náměty, které nám
pomohou aplikaci dále vylepšo-
vat. 

(jp)
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Vyhlášení dotačních
programů pro rok 2023

Revitalizace prostor ul. J. Fučíka, úprava přednádraží a zvýšení bez-
pečnosti, vybudování velodromu, sociální bydlení, oprava židovské
obřadní síně nebo pokračování v rekonstrukci zámku. Dohromady
16 hlavních témat k diskusi určili účastníci Veřejného fóra v Břeclavi.
Součástí fóra je přiložená veřejná anketa, jejímž cílem je ověřit prob-
lémy formulované na veřejném fóru s co nejširším okruhem veřej-
nosti. „Diskuse s občany a zpětná vazba od obyvatel Břeclavi je pro
nás velmi důležitá a přínosná. Středeční setkání nadefinovalo nej-
palčivější témata, která následně porovnáme s výsledky veřejné an-
kety. To nám ukáže, která témata vnímají Břeclavané jako důležitá,
k čemuž následně přihlédneme při plánování projektů a investic,“
shodují se místostarostové Břeclavi Jakub Matuška a Richard Ze-
mánek. (dav)

Rada města vyhlásila dotační programy pro poskytování dotací z rozpočtu města Břeclavi pro rok 2023 a stanovila lhůty pro podávání
žádostí. Dotační programy jsou zveřejněny na úřední desce. Všechny potřebné formuláře najdou zájemci na webu města (www.breclav.eu)
v sekci Služby úřadu/Rozpočet a dotace.

Kontaktní osoby:
oblast sportu, cestovního ruchu, individu-
álních dotací
Ing. Markéta Sýkorová, telefon: 519 311 236,    
e-mail: marketa.sykorova@breclav.eu

oblast kultury, individuálních dotací
Radka Kobrová, telefon: 519  311  402,
731 428 263,
e-mail: radka.kobrova@breclav.eu

oblast sociálních služeb
Ing. Denisa Mahovská, tel.: 519  311  262,
724 391 277, 
e-mail: denisa.mahovska@breclav.eu

Poř. číslo Název dotačního titulu
pro rok 2023

Plánovaný objem
prostředků v Kč Termín podávání žádostí

1. Podpora rozvoje v oblasti tělovýchovy
a sportu 13.500.000 10.10.2022–11.11.2022

2. Podpora rozvoje v oblasti kultury 3.200.000 10.10.2022–11.11.2022

3.
Podpora činností v sociální oblasti poskyto-
vaná občanům města Břeclavi (mimo služby
v Minimální síti ORP Břeclav)

750.000
1. kolo: 10.10.2022–11.11.2022

2. kolo: 24.07.2023–04.08.2023

4.
Podpora základních činností registrovaných
sociálních služeb v oblasti poskytování
sociálních služeb občanům ORP Břeclav
(Minimální síť)

1. kolo
5.106.000

10.10.2022–11.11.2022

5. Podpora materiálně technické základny
sportu (investiční program) 500.000 01.01.2023–15.11.2023

6. Individuální dotace 500.000 01.01.2023–15.11.2023

7. Podpora rozvoje cestovního ruchu 300.000 01.01.2023–15.11.2023

8. Fond malých sociálních projektů 450.000 13.02.2023–24.02.2023

Celkový plánovaný objem prostředků 24.306.000 x

1. Revitalizace prostor – ulice Jana Fučíka
2. Úprava přednádraží a zvýšení bezpečnosti
3. Vybudování velodromu
4. Vyřešit parkování v oblasti nádraží
5. Dluhová poradna
6. Připojení inženýrských sítí pro rozvojové plochy
7. Poskytování služeb online
8. Více stromů ve městě + údržba
9. Pokračování v rekonstrukci zámku
10. Oprava Židovské obřadní síně
11. Sociální bydlení

✂

✂

Níže jsou uvedeny náměty, které vyplynuly z veřejné diskuse s vámi, která
proběhla 14. 9. 2022 na Domě školství Břeclav.
Vážení spoluobčané, dostává se vám do rukou anketní lístek, který obsa-
huje náměty i příležitosti naformulované na Fóru Zdravého města a místní
Agendy 21. Zajímá nás váš názor a tak prosíme, abyste označili maximálně
2 body, které považujete za nejaktuálnější právě Vy a jejich řešení by
podle vašeho názoru mělo být upřednostněno.

Problémy (příležitosti) nejsou řazeny dle důležitosti – tu jim dáte vy
svým hlasem! 
Termín odevzdávání je do 31. 10. 2022 včetně. Dotazník můžete odevzdat
na podatelně budovy Městského úřadu Břeclav. Dále jej můžete vyplnit
elektronicky: https://breclav.eu/aktuality/Verejneforum 
Vyplněný anketní lístek (ofocení či oskenovaný) můžete zaslat také na e-
mail zdravemesto@breclav.eu nebo formou mobilní aplikace – Mobilní
rozhlas. S výsledkem budete seznámeni prostřednictví měsíčníku Radnice,
na FB a webu města Břeclav.

Děkujeme za zájem o naše město a Váš čas.

ANKETA – FÓRUM ZDRAVÉHO MĚSTA A MA21
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Příspěvky zastupitelských klubů
Co tak pravdu?
Musím zareagovat na stano-
visko starosty Bc. Pěčka
k  mému článku v  Radnici září.
Dlouze popisuje problémy s rea-
lizací přednádraží. Pro připome-
nutí uvedu, že již 19. 11. 2018 bylo
na akci „přednádraží“ vydáno
platné stavební povolení
MUBR-S 178741/2018 OSVD,
které nabylo právní moci. Pokud
starosta skládá účty občanům
jak tvrdí, i já jsem občanem
města, musí být schopen ve-
řejně vysvětlit, jak je možné, že
s platným stavebním povolením
nedošlo za 4 roky k  realizaci
stavby? Když podle něho za to
nemůže břeclavská radnice, kdo
tedy? Jaká byla cena této inves-
tice v  roce 2019 a jaká je roz-

počtová cena této investice
dnes a kdo tuto škodu uhradí?
(tuším 20 mil. Kč v  roce 2019
a 40 mil. Kč dnes). Další problém
mám s  vyjádřením starosty
k  DPS Hájová, jak uvádí, mnou
proklamovaným. Souhlasím.
Slovo, které jsem dal občanům
se snažím držet. Jde o stejný
případ. Platné stavební povolení
MUBR-S 92636/2019 OSZP/Ra-
330 z 1. 8. 2019 na bytový dům
o 25 bytech včetně výdejny
obědů pro seniory.  Konkrétní
čísla mnou podporovaného pro-
jektu – cena 100 mil. Kč, 30 uby-
tovaných seniorů, termín dokon-
čení 31. 12. 2021. Proti tomu
nekonkrétní, rozplizlé sdělení
Bc. Pěčka. Jeho slova: …chtěli

bychom, …pro větší počet se-
niorů, …populace bude stárnout.
Proti tomu fakta. DPS Hájová
má vydáno stavební povolení
a o jistou dotaci 16,5mil. Kč ne-
bylo požádáno. O kolik naroste
cena  DPS Hájová do termínu
jeho realizace? Je Bc. Pěček
schopen vůbec sdělit, pokud jde
o jím uváděný kontejnerový pen-
zion pro seniory, do kdy, za kolik,
kolik bytů a výši dotace? Myslím
si, že ne.

Starosta na mé upozornění, že by
bylo vhodné uvést přehled reali-
zovaných investic uplynulého vo-
lebního období, včetně vyjádření
opozice uvádí, že se opoziční
zastupitelé mohou svobodně

vyjádřit.  Neřekl občanům, že
to není možné. Zastupitelé se
mohou vyjadřovat do 15. dne
v měsíci,  k čemu, to se ale do-
zví  v měsíčníku Radnice až po
jejím vyjití následující měsíc.
Tím se nemohou vyjádřit k té-
matu v  reálném čase. Taková
je představa svobodného vyjá-
dření dle Bc. Pěčka. On před
volbami, opozice až po vol-
bách. Má se opozice (bývalá)
vyjadřovat za takových podmí-
nek k  předložené hodnotící
zprávě uplynulého volebního
období až měsíc po volbách?
To nedává smysl.

Ing. Jaroslav Válka
zastupitel za ČSSD

Hledáme sálové sestry!
Chcete pracovat v krajské nemocnici a znáte

práci na sálech či by vás zajímala?
Nemocnice Břeclav aktuálně hledá sestry 

na operační sály.
Nabízíme práci ve fajn kolektivu na 8 hodin +

služby a navíc nadstandardní náborovým
příspěvek a další benefity naší nemocnice

(odměny, FKSP, příspěvek na obědy,
ubytování).

Pojďte pracovat k nám, budeme si vás hýčkat!
Bližší informace na telefonu 519 315 472 nebo

na e-mailu celnarova@nembv.cz.

Nemocnice Břeclav slouží 
lidem už 30 let. Zvládla mnohé
Základní kámen Nemocnice
Břeclav byl položen v roce 1986,
ale první pacienty, a to ještě
v  omezených prostorách, léčili
lékaři až o několik let později.
Konkrétně na podzim roku 1992,
kdy se zde otevřely neoperační
obory a vyšetřovací složky. Až o
čtyři roky později, tedy v  roce
1996, k  tomu přibyly operační
obory, ARO, centrální operační
sály a centrální sterilizace. 

Ačkoliv věkem mladá nemocnice,
co do ošetřených pacientů
ročně patří mezi páteřní nemoc-
nice Jihomoravského kraje.
Ročně zde lékaři ošetří přes 20
tisíc pacientů ve 23 medicín-
ských odbornostech, k hospita-
lizaci pak slouží přes 400 lůžek
na 12 odděleních. Nemocnice
Břeclav také patří mezi největší
zaměstnavatele, protože zde
pracuje 700 zdravotnických pra-
covníků a dalších 100 zamě-
stnanců. 

Poslední tři roky vede nemocnici
z  pozice ředitele Petr Baťka,
který znal nemocnici z technic-
kého směru, protože zde působil
už jako náměstek. Nemocnici
tedy převzal jen krátce před tím,
než si stejně jako ostatní zdra-
votnická zařízení v  republice

prošla několika zatěžkávacími
zkouškami.

Pane řediteli, když jste nemoc-
nici přebíral, co bylo vaším
hlavním cílem?
Rozhodně ji stabilizovat, co se
týče hospodaření. Což se mi za-
čalo dařit do doby, než přišel za
rok Covid-19 a my jsme museli
radikálně omezovat běžnou péči.
Naštěstí se nám do té doby ale
podařilo rozjet několik projektů,
např. EPC, což je systém úspory
energií, pořídili jsme nové vyba-
vení s pomocí zřizovatele Jiho-
moravského kraje a dotací EU za
více než 100 milionů korun. Mezi
nejdůležitější přístroj patří nová
magnetická rezonance, protože
do té doby lidé museli do Brna
či Kyjova. A teď jsou čekací doby
velmi zkrácené.

Sám jste nakousl Covid-19.
Jaká to byla zkušenost
Upřímně…vlastně k nezaplacení.
Každý rok nějakým způsobem
takové černé scénáře procviču-
jete. Na tohle jsme se ale úplně
připravit nemohli. Ze začátku to
zkrátka vypadalo jako chřipka,
ale ten rozměr, který to nabralo,
by asi nepředpověděl nikdo. 

Ale ukázalo se, že jsme připra-

vení. Že máme velmi kvalitní tým
lidí, kteří se umí v krizové situaci
semknout. Děkoval jsem všem
našim zaměstnancům už něko-
likrát, ale chci znovu. Opravdu si
jejich práce nesmírně vážím.

Ale vy jste pak museli řešit
ještě další nepříjemnosti…
Ano, když už to v  druhé vlně
s Covidem-19 vypadlo dobře, při-
šlo tornádo. Okamžitě jsme vy-
hlásili traumaplán a ošetřili
stovky zraněných. Opět věc, kte-
rou můžete cvičit, ale ten rozsah

je děsivý. Navíc bouře zasáhla i
samotnou nemocnici my jsme
pak ještě půl roku opravovali
střechy a odstraňovali škody po
zatékání.

A co dál? 
Plán je jasný. Chystáme projekty
s  naším zřizovatelem jak z  Ná-
rodního plánu obnovy, tak i dal-
ších zdrojů EU, plánů je hodně.
Já bych ale hlavně popřál všem
lidem hodně zdraví, a aby nás
vlastně potřebovali co nejméně.

(ewi)
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Moderní jídelna a společenský
sál se zázemím. Ty byly hlavním
tahákem dne otevřených dveří
v Domově seniorů, který zpe-
střilo kulturní vystoupení. Bě-
hem následujících týdnů budou
nově opravené prostory zkolau-
dovány. „V roce 2020 jsme do-
končili přístavbu Domova se-
niorů, která zahrnuje moderní
kuchyni, sklady, garáže, nájez-
dové rampy, parkovací místa
i kanceláře. Téměř 44 milionů
z investice ve výši 114,5 milionů
přitom pokryly dotace Minister-
stva práce a sociálních věcí.  Do-
mov tak získal zázemí, které od-
povídá potřebám a požadavkům
21. století,“ uvedl místostarosta
Jakub Matuška. 

V rámci dne otevřených dveří si
však příchozí prohlédli zejména
čerstvě kompletně opravené pro-
story, kde dříve stála právě ne-

vyhovující zastaralá kuchyně.
„Místo ní teď klienti domova se-
niorů získají moderní společenský
sál s jídelnou, sociálním zařízením
i zázemím,“ doplnil místostarosta.  

Rekonstrukce Domova seniorů
tak, aby se zvýšil komfort života
klientů zařízení, bude pokračovat
opravami velkého lůžkového pa-
vilonu. „Ze stomilionové investice
pokryjí 60 milionů dotace. Letos
získáme stavební povolení a příští
rok začneme s kompletní rekon-
strukcí, součástí které budou
i úspory energií. Počítáme s fo-
tovoltaikou na střeše domova,
která k významným úsporám za
elektřinu dopomůže. Kromě toho
vybudujeme i nový vjezd pro sa-
nitky,“ vyjmenovává místosta-
rosta Jakub Matuška.  Na závěr
bude opraven pavilon C.

(dav)

Moderní jídelna pro seniory

Město Břeclav informuje, že odbor
majetkový provádí aktualizaci se-
znamu žadatelů o přidělení obec-
ního bytu, a to k datu 30. 11. 2022.

Všem žadatelům, kteří mají v sou-
časnosti podanou žádost, jsou za-
sílány informační dopisy na doru-
čovací adresu uvedenou v žádosti,
s tím, že v případě zájmu si mají
žádost aktualizovat. Žádosti, které
nebudou touto cestou aktualizo-
vány, budou k  výše uvedenému
datu vyřazeny z evidence.

V  souladu s  platnými Pravidly
nájmu, výpůjčky a zřizování věc-
ných břemen u nemovitých věcí
ve vlastnictví města Břeclav, bude
nově evidence žádostí o byt
v platnosti 1 rok, s tím, že žadatel
o byt je povinen si žádost každo-
ročně obnovit.

Do evidence nebudou zařazeny
žádosti žadatelů, kteří mají vůči
městu Břeclav, nebo jím zřizova-
ným organizacím, neuhrazeny po-
hledávky (dluhy) a žadatelů, kteří
vlastní nemovitou věc určenou
k bydlení.

Podrobnější informace je možné
získat na odboru majetkovém, od-
dělení správy nemovitostí, refe-
rentka Miroslava Očenášková, te-
lefonní číslo 519 311 415 nebo na
e-mailové adrese: miroslava.oce-
naskova@breclav.eu, případně
přímo v kanceláři č. 4 Městského
úřadu Břeclav, se sídlem Břeclav,
náměstí T. G. Masaryka 42/3, kde
si zájemci o byt mohou vyzved-
nout i formuláře k podání žádosti.
Tyto formuláře jsou dostupné i na
webových stránkách města Břec-
lav, www.breclav.eu. (km)

Aktualizace seznamu žadatelů
o přidělení obecního bytu

Břeclavští hasiči už mají ve vý-
bavě seskokovou matraci. Břec-
lavská radnice darovala hasičům
nenápadný vak, který však di-
sponuje schopností zachraňo-
vat lidské životy. A to až do vý-
šky 25 metrů. Do minuty se totiž
z vaku stane velké seskokové
stanoviště o rozměrech 4,6 x 4,6
metru s výškou 2,6 m.  Matrace
je navíc koncipována tak, aby ji
i při rozloženém stavu mohli
čtyři lidé poměrně jednoduše
přenést. 

„Složený vak má skutečně malé
rozměry, proto může být sou-
částí stálé výbavy. Rychlost
a efektivita použití je vskutku

ohromující. Matrace tak může
být prakticky v mžiku nasazena
téměř kdekoliv. V Břeclavi je
mnoho výškových budov a na
některá místa může být pro ha-
siče poměrně komplikované se
s těžkou technikou dostat. V tě-
chto případech se může hodit
právě mobilita a bleskurychlá
připravenost k použití, kterou
matrace disponuje. Samozřejmě
by bylo nejlepší, kdyby hasiči
matraci nemuseli naostro nikdy
použít. V případě potřeby je však
už odteď připravená k nasazení
kdykoliv,“ vysvětlil břeclavský
starosta Svatopluk Pěček, který
je původním povoláním hasič. 

(dav)

Matrace pro hasiče

Moderní supermarket otevřel
v  pondělí 25. 9. ráno. „Dlouho-
době jsme vnímali zejména při-
pomínky obyvatel sídliště Na
Valtické na nedostatek nákup-
ních možností v lokalitě s 5 000
obyvateli. Hledali jsme proto
mezi řetězci zájemce o výstavbu
moderní prodejny s potravinami,
která by vznikla v prostorách
mezi sídlištěm, Poštornou
a Charvátskou Novou Vsí.  Byli
jsme přitom omezeni územním
plánem, který v lokalitě dovoluje
prodejní plochu do 1 500 m2.
Jsme rádi, že jeden z  řetězců
projevil o výstavbu prodejny
v místě zájem. Chápu, že někteří
občané by si přáli třeba Kauf-
land, jiní např. Lidl. Prodejna

Penny ale v  místě vybudovala
moderní prodejnu se vzdušným
interiérem v nejmodernějším pří-
jemném konceptu v  duchu
tržiště.

Součástí areálu je i prostorné
parkoviště s  tím, že na něj na-
vazuje nové parkoviště pro oby-
vatele sídliště, které bylo vybu-
dováno investorem namísto
stávajících parkovacích ploch
v  místě. Obyvatelé sídliště, ale
i dalších přilehlých lokalit tak ne-
budou muset za každým náku-
pem do centra města. Na pod-
zim ještě budou v okolí prodejny
doplněny stromy a keře,“ vysvět-
lil břeclavský starosta Svatopluk
Pěček. (dav)    

Moderní supermarket Na Valtické
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Sociální služby na pěší zóně
Září zpestřila na pěší zóně
u parku tradiční informační
kampaň k prezentaci sociálních
služeb na Břeclavsku. Letos už
počtrnácté. Místní i přespolní
poskytovatelé seznámili příchozí
se svými službami pro různé cí-
lové skupiny – seniory, neslyšící,
fyzicky nebo psychicky ne-
mocné, pro lidi v dluhových ob-
tížích, pro osoby s  problémem
závislosti a podobně. Břeclavská
knihovna nabídla donášky knih
po půjčování audioknih či litera-
tury pro zrakově postižené.
Mnozí senioři se mohli u stánku
Městské policie Břeclav dozvě-
dět o zapůjčování SOS hodinek.

Informace o své práci s nabíd-
kou pomoci prezentovali i pra-
covníci odboru sociálních věcí
Městského úřadu Břeclav.

Součástí byla také Ochutnávka
mezinárodních kuchyní, kterou
finančně podpořilo Ministerstvo
vnitra ČR v rámci projektu Inte-
grace cizinců ve městě Břec-
lavi  3. Ochutnat návštěvníci
mohli speciality maďarské, rom-
ské, mexické, španělské, viet-
namské, ukrajinské i kolumbijské
kuchyně. Akci zpestřilo vystou-
pení vietnamského tanečního
souboru. 

(mat)

Děti soutěžily
Dopravní soutěž pro žáky zá-
kladních škol završila Evropský
týden mobility, ke kterému se
Břeclav už tradičně připojila.
Děti si vyzkoušely své jízdní do-
vednosti a schopnosti, při tes-
tech ale procvičily i mozkové zá-
vity. 
„BESIP i Jihomoravský kraj nám
v souvislosti s pořádáním podob-
ných soutěží vychází velmi vstříc.
Vidí, že jsme v tomto směru ak-
tivní. Osobně vnímám akce
a soutěže, při kterých se děti učí
zodpovědné a bezpečné jízdě na
kole, za velmi důležité. Břeclav je
město plné cyklistů, na kole tu

jezdí skoro každý. Přesto, že bu-
dujeme síť bezpečných cyklos-
tezek mimo hlavní dopravní
tepny, při pohybu ve městě se
děti silnicím nevyhnou. Proto by
už od útlého věku měly bezpeč-
nou jízdu na kole ovládat. Právě
k tomu slouží mimo jiné i akce na
břeclavském dopravním hřišti.
Velké díky břeclavským státním
i městským policistům a pracov-
níkům Městského úřadu Břeclavi,
kteří se na organizování doprav-
ních soutěží a her podílí,“ pronesl
břeclavský starosta Svatopluk
Pěček. 

(dav)   
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Město ocenilo své osobnosti
Vedení břeclavské radnice oce-
nilo na Galavečeru ke 150 letům
povýšení Břeclavi na město
v kině Koruna 21 osobností
Břeclavi, z toho 9 In memoriam.
V závěru Galavečera ale ještě
předal starosta Svatopluk Pěček
s místostarosty Jakubem Ma-
tuškou a Richardem Zemánkem
dvě mimořádná ocenění, která
dopředu známa nebyla. 

„Oceněné osobnosti vybrali oby-
vatelé Břeclavi v anketě. Těší mě,
že jde ve všech případech o ob-
čany, kteří měli a mají velký vliv
na vnímání celkového obrazu
Břeclavi v očích břeclavských
občanů, ale i na vnímání města
lidmi mimo Břeclav,“ uvedl břec-
lavský starosta Svatopluk Pě-
ček.  

In memoriam byli oceněni: Ga-
briela Dubská, Jan Skácel, Fran-
tišek Hodonský, Miroslav Loučka,
R. D. Mgr. Josef Ondráček, Plk.
Ing. Jan Maria Hronek, MUDr. Jo-
sef Kobzík, Ing. František Svatoň
a Ladislav Klim. Za zesnulé pře-
vzali ocenění ve většině nejbližší
příbuzní, v příp. Josefa Ondráčka
břeclavský farář Pavel Römer.  

Mezi oceněnými dále byli:
prof. Mgr. Edgar Dutka, Jaroslav
Švach, PhDr. et Mgr. Miroslav
Geršic, PhDr. Emil Kordiovský,
Jožka Černý, Ing. Arch. Karel Bo-
žek, CSc., Josef Košulič, Milan
Studený, Jaroslava Studená, An-
tonín Vojtek a Andrea Šulde-
sová. 

A dvě „tajná“ ocenění na závěr:

Ivan Jabůrek, nejdéle sloužící
promítač v Břeclavi, kterému za
dva roky bude devadesát!
A Ing. Luděk Kabelka - legen-
dární hudebník a člověk, bez
kterého by se břeclavské kino
neobešlo. 

Více informací o oceněných
osobnostech naleznete na při-
loženém QR kódu. (dav)



Břeclavská Radnice

Nový městský kalendář s téma-
tikou mosty a lávky na rok 2023
společně pokřtili za účasti sta-
rosty města Svatopluka Pěčka
břeclavští fotografové, kteří se
na něm podíleli. A jak jinak než
na mostě. Letos poprvé byl
břeclavský kalendář tematicky
laděn. A poprvé se na něm po-
dílelo hned několik autorů.

„V konceptu několika fotografů
spolupracujících na městském
kalendáři budeme určitě pokra-
čovat i v dalších letech. Téma
vypadalo poměrně jednoduše,
často nám ale přicházely snímky
nedostatečné obrazové nebo
technické kvality, nakonec se
však krásné kousky vybrat po-
dařilo,“ vysvětluje David Mahov-

ský z břeclavské radnice. Do vý-
běru pro kalendář se dostaly
fotky od Lukáše Hrdličky, Vladi-
míra Šálka, Miloše Rufera
a Františka Schulze. 

„Od tří fotografů jsme vybrali
dokonce několik kousků. Zimní
měsíce doplnily mé snímky. Vy-
padá to, že v mrazu se lidem pří-
liš fotit nechtělo,“ usmívá se Ma-
hovský s tím, že na podzim
radnice opět spustí celoroční fo-
tografickou soutěž. Nejlepší
snímky znovu poputují na ná-
stěnný kalendář města Břeclavi.
Zúčastnit se opět může každý.
Téma se dozvíte už brzy. Kalen-
dář Mosty a lávky 2023 je k do-
stání v TIC Břeclav (Lichten-
štejnský dům). (juh)

Kalendář města na rok 2023

Dostat do vzduchu balón, stát
se malým vědcem za použití
moderního digitálního mikro-
skopu, nechat si narůst křídla,
trefit se raketou na cíl, vyzkou-
šet si sílu větru a mnohem, mno-
hem víc! To vše na vlastní kůži.
Vezměte děti na unikátní inte-
raktivní výstavu v muzeu pod
vodárnou. Budou nadšené. „Od-
věkou touhu člověka létat vý-

stava pojala opravdu originálně.
Věřím, že zaujme děti, ale i jejich
dospělý doprovod. Expozice
bude v muzeu instalována do
ledna 2023. Rád bych připomněl,
že břeclavské základní a mateř-
ské školy mají na výstavu vstup
zdarma. Stačí se jen objednat,“
zve ředitel břeclavského muzea
Petr Dlouhý. 

(dav)

Interaktivní výstava v muzeu
Město Břeclav ve spolupráci
s Nadačním fondem obětí holo-
caustu připravilo v neděli 4. září
zajímavý program na židovském
hřbitově. Na téměř 200 malých
i velkých zájemců čekaly komen-
tované prohlídky s historičkou
a etnografkou Alenou Káňovou,
výstava dětských výtvarných
prací, ochutnávka sladké židov-
ské kuchyně a výtvarná dílnička
pro děti. 

Představeny byly také nové in-
formační panely o historii hřbi-
tova, nejzajímavějších náhrob-
cích, obřadní síni a také
holocaustu břeclavských židů.
„Zcela zaplněná pseudogotická
obřadní síň z roku 1892 ukázala
vynikající akustiku při mluveném
slovu i hudebním vystoupení.
sdělila organizátorka akce a od-
borný garant projektu Alena Ká-
ňová.

Neděle na židovském hřbitově
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Tisíce lidí na jubilejních Svatováclavských slavnostech
Pod břeclavský zámek letos bě-
hem tří dnů dorazily tisíce lidí.
Už v pátek lákaly jubilejní XXX.
Svatováclavské slavnosti na tra-
diční ruční stavění máje a dob-
rou muziku. Sobotní dopoledne
patřilo dětským představením,
odpoledne dětským folklorním
souborům a večerní podzámčí
zaplnili hvězdní Olympici a další
kapely. Neděle pak byla ve zna-

mení tradic. Krojovaní prošli
městem, aby jim před radnicí
předal hodové právo starosta
města Svatopluk Pěček. Spo-
lečně se pak všichni i za účasti
zahraničních folklorních sou-
borů vydali do podzámčí, kde
hody pokračovaly až do večer-
ních hodin. 

(dav) 
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Veteráni po dešti, pivo v klidu
Začátek září patřil v  podzámčí
Festivalu minipivovarů a veterá-
nům. Zatímco minipivovary
ovládly břeclavské kapely a vy-
šlo počasí, veteránům vstoupil
do cesty déšť. To ale neodradilo
návštěvníky ani majitele naleš-
těných starších aut. Ještě v de-
vět hodin ráno to se srazem au-
toveteránů pod břeclavským
zámkem vypadalo všelijak. Vy-
datný déšť podmáčel zámeckou
louku a bylo jasné, že na ní žá-
dná auta parkovat nemohou.
Pršet ale přestalo, a tak se po-
řadatelé z Městského muzea
a galerie a Sboru dobrovolných
hasičů ze Staré Břeclavi rozhodli
improvizovat a akci nezrušit. 

Historická vozidla zaparkovala
na parkovišti u zimního sta-
dionu, příjezdové komunikaci
a na bývalém dvoře Vránova
mlýna. Stovky zájemců tak
mohly strávit příjemné dopo-
ledne s nablýskanými veterány,
kterých nakonec pořadatelé re-
gistrovali 98. Nechyběly ani
ukázky hasičských a vojenských
vozidel. Srazu se zúčastnili také
členové česko-slovenského
klubu majitelů vozů Ford Mus-
tang. O stylový hudební dopro-
vod se postarala lednická sku-
pina Melody Gentlemen.

(juh)



12–13



Břeclavská Radnice

Městská knihovna Břeclav připravuje na říjen 2022
Nový knihovnický systém
Od října přecházíme v břec -
lavské knihovně na nový, mo-
dernější a otevřený knihovnický
systém KOHA, používaný
knihovnami po celém světě. Co
přinese čtenářům nového?
Hlavní výhodou je možnost vrá-
tit knihu na všech odděleních
a pobočkách knihovny, bez
ohledu na to, kde byla půjčena.
Odložení a rezervace knih bude
nově zdarma. 
KOHA nabízí vylepšený nástroj
na vyhledávání knih, který na-
jdete na adrese katalog.knihov-
nabreclav.cz. Nový systém
umožňuje opětovné zprovoz-
nění oblíbených e-výpůjček,
další výhodou je možnost vol-
ného stažení dostupných e-knih,
možnost přizpůsobení si čtenář-
ského konta na míru, přístup do
databáze děl nedostupných na
trhu nebo do celorepublikového
katalogu knihovny.cz. KOHA
vám umí ukázat nepřečtené
knihy od vašich oblíbených au-
torů a disponuje spravedlivějším
systémem upomínek, kdy nově
zaplatíte pouze 1,- Kč zpozd-
ného za den a dokument.
KOHA znamená maorsky DAR,
přejeme vám tedy, ať vám tento
náš knihovnický dárek přináší
jen radost a potěšení. Zavádění
každého nového systému
s sebou ale nese spoustu úskalí,
prosíme tedy o shovívavost
a trpělivost, než se podaří sys-
tém vyladit k úplné spokojenosti
nás knihovníků, ale hlavně vás
čtenářů. Děkujeme.

Výstava kreseb Terezy Konup-
číkové
Do konce října budou v malém
sále knihovny vystaveny vý-

tvarné práce ilustrátorky dět-
ských knih Terezy Konupčíkové,
jedné z účinkujících na letošním
literárním festivalu BookPark,
který knihovna už třetím rokem
pořádá. Výstava bude na požá-
dání přístupná během provozní
doby knihovny.

LiStOVáNí s Lukášem Hejlíkem
slaví 20 let!
Ve středu 12. října v 17 hodin
srdečně zveme do velkého sálu
knihovny na speciální pořad
z cyklu scénických čtení LiStO-
VáNí.cz. Dvacáté výročí od
prvního představení můžete
oslavit s vám už důvěrně zná-
mými herci, těšte se také na
spoustu ukázek z jejich reper-
toáru, pikantních informací ze
zákulisí jejich kočovného létají-
cího cirkusu a nebude chybět
malý večírek. Toto představení
se hraje jen na omezeném
počtu těch nejvěrnějších scén
a určitě tak do břeclavské
knihovny přiláká všechny pří-
znivce tohoto originálního diva-
delního projektu, který na
jevištích uvedl v život už přes
130 knih. Účinkují Věra Hollá,
Lukáš Hejlík, Pavel Oubram
a Alan Novotný, vstupné 150 Kč,
v předprodeji 100 Kč, předpro-
dej v oddělení naučné literatury.

Jižní Morava čte: 
Co vypráví voda
Městská knihovna Břeclav ve
spolupráci s Moravskou zem-
skou knihovnou vyhlašuje
7. ročník literární, výtvarné a au-
diovizuální soutěže pro děti
a mládež Jižní Morava čte na
téma Co vypráví voda. To na-
bízí dostatek prostoru pro lite-
rární ztvárnění fantazijních

příběhů, ale také pro výtvarné
zpracování vodních světů a říší.
Formou můžou být povídky, pří-
běhy, básničky, komiks, fotogra-
fie, výtvarná či audiovizuální
díla. Zapojit se mohou děti
z mateřských a základních škol,
gymnázií, jednotlivci i kolektivy.
Soutěž probíhá od 1. září do
31.října 2022, více na www.jiz-
nimoravacte.cz.

Šifra mistra knihovníka
Po letošním březnovém úspě-
chu s online soutěží, kde jste
měli hádat názvy knih na zá-
kladě piktogramů, si pro vás kni-
hovnice oddělení pro dospělé
čtenáře připravily další zábav-
nou soutěž. Celý říjen můžete ti-
povat názvy známých knih
podle jejich obálek. Hádání vám
samozřejmě znesnadníme tím,
že název a autor knihy budou
nečitelné. Můžete se těšit na za-
jímavé ceny, další informace na-
leznete na plakátech a webu
www.knihovnabreclav.cz

Akce pro děti
O podzimních prázdninách se
děti mohou těšit na následující
program: ve středu 26. října od
9 do 12 hodin to bude oblíbené
Dovádění s Kinectem, ve čtvrtek
27. října od 9 do 12 hodin se na
dětském oddělení budou hrát
deskové hry.
Moderní technologie v novém
Od října opět spouštíme volno-
časové aktivity pro děti a mlá-
dež spojené s  moderními
technologiemi. Mění se časový
harmonogram a dochází k vět-
šímu propojení obsahu jednotli-
vých akcí. Nově budou akce
probíhat v pondělí a ve středu
vždy od 14.30 do 17.30 hodin.
Každé pondělí se ve velkém sále
můžete těšit na virtuální realitu
spojenou s Robotovnou a ve
středu v počítačové učebně na
Klub videoher s novou tvořivou
dílnou 3Déčko. V každém oddílu
si budou zájemci moci vybrat
několik aktivit nebo projektů,
kterými se mohou bavit libo-
volně dlouhou dobu. 
Hlavním říjnovým projektem je
soutěž Robotický Haloween,
v rámci které si děti mohou se-
stavit robota Otto DIY, vytvořit

mu co nejlepší kostým a naučit
ho za pomoci kódování nějaké
vystoupení. Dalšími projekty
jsou např. Výbava pro minecraf-
ťáka nebo Zelené prsty.  
Od října také začne v knihovně
fungovat programovací kroužek
CoderDojo, k jehož celosvětové
síti se knihovna připojila.  Se-
jdeme se dvakrát měsíčně, kon-
krétně 13. a 27. října. Pokud
byste měli zájem se této aktivity
účastnit jako dobrovolník, nevá-
hejte se na nás obrátit. Akce
jsou zdarma a není nutné se na
ně dopředu přihlašovat. Více in-
formací na mailu roboti@kni-
hovnabreclav.cz.

VU3V: Leonardo da Vinci
Srdečně zveme všechny zá-
jemce ke studiu dalšího seme-
stru Virtuální univerzity třetího
věku, tentokrát věnované jedné
z nejvýznamnějších postav ob-
dobí renesance – Leonardu da
Vinci, malíři, sochaři, architektu
a vynálezci. Přednášky budou
probíhat jednou za 14 dní
v úterý od 10 nebo 14.30 hodin,
úvodní přednáška se uskuteční
v úterý 4. října. Přihlašovat se
ke studiu je možné až do 23.
října 2022. Cena kurzu za celý
semestr je stanovena na
560 Kč, pro čtenáře knihovny
400 Kč. VU3V mohou studovat
osoby se statutem důchodce
a invalidní důchodci bez rozdílu
věku. Další informace vám
ochotně sdělí Mgr. Jaroslav
Čech, tel.: 725 107 305,
cech@knihovnabreclav.cz.

Tomáš Ondrejka: Břeclav na
cestě mezi Prahou a Vídní
(1848–1914)
Ve studovně a na všech poboč-
kách knihovny si můžete zakou-
pit knihu Tomáše Ondrejky
Břeclav na cestě mezi Prahou
a Vídní (1848–1914). Autorovi
se v  ní podařilo shromáždit
velké množství dosud nepubli-
kovaného materiálu vycházejí-
cího především z původních
německy psaných pramenů.
Cena knihy je 400 Kč.

(jč)

Galerie 99 v úterý 11. října 2022
zahájí výstavu obrazů A. Vojtka
Znám jednu zahradu. Můžete se
přijít podívat na nový cyklus ob-
razů, setkat se s autorem. Pří-
roda je neustálou inspirací čino-
rodého malíře. 

Galerie nabízí: stálou expozici
šperků ze dřeva, více než sto
grafických děl, veškeré služby
související s poradenstvím a vý-
tvarným uměním, oceňování ob-
razů, restaurování atd.

Otevřeno: úterý až pátek od
14.00 do 17.00 hodin, případně
po telefonické domluvě kdyko-
liv- 519 372118, 723 930 015, 723
887 977. Galerie AV na ul. J. Mo-
láka na zazvonění nebo na tele-
fon. 

Novinky sledujte na www.vojtek-
av.com nebo na Facebooku.

Galerie 99 v říjnu
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Vážení spoluobčané, přátelé a zákazníci 
Po 30 letech jsme uzavřeli MALOOBCHODNÍ 

PRODEJNU NÁBYTKU/KOBERCŮ/BYTOVÝCH DOPLŇKŮ
na Slovácké ul. za Shopping centrem v Břeclavi 

***Děkujeme Vám všem za spolupráci 
a rádi vám oznamujeme, že v činnosti

pokračujeme.***

Otevřeli jsme ve městě
/naproti KD Břeclav/

kancelář, kde Vám rádi
poradíme, obsloužíme Vás,
popř. objednáme veškerý

sortiment nábytku

otevírací doba: PONDĚLÍ–PÁTEK 08.00–12.00 hod.
17. LISTOPADU 6, /nad Allianz pojišťovnou –

1. patro/ Břeclav 
nebo dle dohody na tel. 777 738 556
info@riebauer.cz • www.riebauer.cz

• maloobchodní, velkoobchodní prodej nábytku
• kompletní řešení interiéru vč. projekce, realizace 
• výroba nábytku /kuchyně, kanceláře, vest. skříně,

ložnice, dětské pokoje
• podlahoviny vč. pokládky /koberce, PVC aj.
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Se svými úspěchy a medailemi
z Mistrovství ČR se přišly na rad-
nici pochlubit mladé moderní
gymnastky. Mistryně republiky
ze sportovního klubu moderní
gymnastiky Břeclav pravidelně
trénují nejen ladné pohyby a se-
stavy s náčiním, ale součástí je-
jich přípravy musí být i posilování
a běhání. Ty ale nejsou mezi mla-
dými gymnastkami moc v oblibě.
Děvčata se pravidelně účastní
mistrovství republiky a začínají
s přípravou už v dětství, takže ty
nejúspěšnější mají hned několik
titulů mistryně ČR v různých ka-
tegoriích a sestavách. 

„Moderní gymnastky jsou dlou-
hodobě velmi úspěšným spor-
tovním oddílem a jsem rád, že
jsme jim mohli letos jménem ve-
dení města k jejich úspěchům
pogratulovat a zároveň poděko-
vat za výbornou reprezentaci
města. Množství medailí, které
přinesly ukázat, je určitě přísli-
bem i do budoucna,“ řekl místo-
starosta Richard Zemánek,
který mladým sportovkyním po-
přál hodně sil při náročném tré-
ninku a krásné zážitky při dal-
ších úspěších.

(jp)

Poštorenský hasič Bronislav An-
toš se ve volném čase věnuje pří-
pravám na zápolení v nejtěžších
hasičských závodech TFA
(Toughest Firefighter Alive – Nej-
tvrdší hasič přežije). Soutěž
svými podmínkami simuluje
práci hasiče při zásahu. Hasič
přitom musí být ustrojen do
kompletního zásahového obleku,
obuvi, rukavic, přilby s  nasaze-

ným aktivním dýchacím přístro-
jem. Poštoran se postupně do-
stal až na profesionální úroveň
hasičských závodů Fire Fit Eu-
rope Championship (FFECH)
a Fire Combat Challenge, kde
soutěží jen ti nejlepší. Hrdý břec-
lavský patriot tak pomáhá v re-
prezentaci města daleko za jeho
hranicemi, kdy se v  prestižních
evropských šampionátech po-

stupně probojovává mezi elitu.
Na posledních závodech FFECH
v Severním Tyrolsku skončil 25.
ze 150 borců z celé Evropy. Plá-
nuje účast na světovém zápolení
hasičů v USA. 

„Jsme hrdí na to, že máme na
mezinárodním poli těch nejlep-
ších zástupce z  Břeclavi. Pro
město je to dobrá vizitka,“ sho-

duje se starosta Svatopluk Pě-
ček s  1. místostarostou Jaku-
bem Matuškou s  tím, že si ha-
siče pozvali na břeclavskou
radnici nejen proto, aby mu po-
děkovali za reprezentaci města,
ale také proto, že město Břeclav
podpoří financování pomůcek
nezbytných pro zlepšování vý-
konnosti poštorenského repre-
zentanta. (dav)

Gymnastky na radnici

V době uzávěrky Radnice byl za
břeclavskými softbalisty první
finálový extraligový víkend, kdy
byl stav série nerozhodný 1:1. So-
botní prohru 0:4 z domácího
hřiště břeclavští Locos hodili za
hlavu a v neděli porazili Most po
týmovém výkonu na jeho hřišti

7:0! Finálová série pokračovala
po uzávěrce v Mostě a dále ne-
dělními rozhodujícími zápasy
v Břeclavi! Jak Locos dopadli?
Věříme, že dobře. 

(juh)

Břeclavští Locos 
v extraligovém finále

Hasič soutěží mezi nejlepšími
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Celkem pět mladých břeclav-
ských atletů se zúčastnilo MČR
juniorů a dorostu v atletice. Jako
první se do soutěže dorostenec-
kých oštěpařů zapojil Štěpán
Paulík. Ten se celou soutěž držel
na bronzové pozici, o kterou při-
šel až v poslední sérii hodů. S vý-
konem 56,08 však mohl být
velmi spokojený. V oštěpařském
sektoru se představil také junior
Adam Procházka. S hodem
55,19 byl sice spokojený, ale ne-
stačil ve velké konkurenci na po-
stup do užšího finále a Adam
skončil devátý.

S medailovými ambicemi vstu-
povala do závodu na 100m pře-
kážek dorostenka Jana Pišku-
lová. Rozběh se jí velmi vydařil,
vyhrála jej v čase 13.86 a v po-
hodě postoupila do finále. Ve fi-
nálovém běhu se Janě velmi vy-
dařil start, ovšem zaváhání na
čtvrté překážce ji stálo medaili
a Jana doběhla čtvrtá. 

Do rozběhu na 800m nastoupila
juniorka Leona Mihalíková. Ta si
počínala s velkým přehledem
a do finále postoupila z první
pozice časem 2:16.63 a podařilo
se jí ušetřit spousty sil na neděli.
Na závěr sobotní programu se
představila Jana Piškulová
v rozběhu na 400m. Počínala si
velmi suverénně, svůj rozběh vy-

hrála v čase 56.40 a těšila se na
nedělní finále.

Jako první z našich adeptek na
medaili se představila Leona Mi-
halíková. Ta začala výborně
a držela se velkou část závodu
na třetí pozici. O tu bohužel těsně
přišla v samotném závěru, kdy jí
došly síly, a skončila na nepopu-
lárním čtvrtém místě. Předvedla
ovšem výborný výkon, hodnota
jejího nového osobáku je 2:11.35.

V soutěži trojskokanů se před-
stavil junior Erik Slatínský. Zá-
vodil velmi dobře, bojoval, skočil
si nový osobní rekord 13,68,
který v nabité konkurenci stačil
na páté místo, což pro něj určitě
znamená velký úspěch.

Medailová radost přišla až v sa-
mém závěru mistrovství. Posta-
rala se o ni Jana Piškulová ve fi-
nále na 400m. Závod rozběhla
velmi rychle a doběhla v novém
PB 55.81 na bronzové pozici! Je
to další medaile pro Janu v její
zatím nejlepší atletické sezóně,
kdy si pověsila na krk již čtvrtý
kov z MČR. Jana si díky svým
výkonům vybojovala nominaci
do mezistátního utkání a ná-
sledně také reprezentační dres
pro MS U20 v  kolumbijském
Cali, kde se představila ve
čtvrtkařské štafetě. (pet)

Bronz pro atletku 
Janu Piškulovou

Od neděle 18. 9. se konalo v Račické Labe aréně nedaleko Prahy
dlouho očekávané Mistrovství světa ve veslování. Po sportovní
stránce je tato akce důležitá hlavně proto, že už dva roky se žádné
takové velké utkání nejlepších veslařů světa nekonalo kvůli covidu.
Loni sice byla olympiáda, ale ta měla přísně omezený počet nomi-
novaných účastníků. Na letošní MS v Račicích přijelo 1600 veslařů
z 64 zemí.

Slovácký veslařský klub Břeclav se může pochlubit tím, že do bojů
na MS zasáhli hned tři jeho členové. Všichni startovali v mladých
a perspektivních posádkách, které mají dle ústředního trenéra On-
dřeje Synka budoucnost, předpoklady a zde sbírají zkušenosti se
světovou špičkou.

Dalibor Neděla je stálým členem čtyřky párové, kde sedí mladí zá-
vodníci s velkou perspektivou pro OH v Paříži. Loni získal Dalibor na
této lodi zlato na MS do 23 let právě tady v Račicích. Letos se ale
kvůli dlouhé a únavné sezoně zahrnující např. kontrolní závody, ná-
sledně třikrát světový pohár, MČR a ME chyběla energie a posádka

skončila patnáctá. 

Benjamínkem v reprezentaci je devatenác-
tiletý Martin Ježek, který byl po letošním
čtvrtém místě z osmy na ME do 23 let no-
minován do elitní osmy mužů. Tato posádka
byla ovšem také složena z mladých závod-
níků a pro Martina to byla výtečná příležitost
sbírat zkušenosti. Osma skončila celkově
desátá. Velmi příjemným překvapením je
účast Markéty Nedělové, sestry Dalibora,
která si vyjela účast na MS v srpnovém no-
minačním závodě. Ve dvojskifu nakonec
skončila sedmnáctá. 

(aka)

Veslaři na 
MS v Račicích

Správa 
a servis IT

Tel. +420 515 553 553
obchod@mels.cz
www.mels.cz
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